
 
 
 
Concept-verslag van de algemene ledenvergadering NVFN op 
woensdag 6 november 2024, in bij de Lunterse Boer, Boslaan 87 in Lunteren 
 
Aanwezig: 
Jack Schaap, Rolf Merkus, Gerrit de Crom, Koen Kwaspen, Edwin de Graaf, Marc Ettema, Fieraas 
Aliahmad, Patrick Leliveld, Jan-Willem van Manen, Dic Ros, Jurgen van de Pol, Rob Timmers, Arjun 
Loilargosain, Joop van Veenendaal, Vincent de Gooijer, Dennis de Gooijer, Rob Timmers, Patrick 
Mestriner, Anton Rijpkema, Margot Leenders en Janette van de Scheur  
 

 
1. Opening          
 Alle leden hebben de Do’s and Don’t’s ontvangen.    
 
2. Goedkeuring agenda  

3. Ingekomen stukken/mededelingen 
Jack meldt dat Frank Risseeuw (voorzitter NVFN) langdurig afwezig is en Rolf (vice-voorzitter 
NVFN) op zijn werk extra taken erbij heeft. Daarom zal Jack deze vergadering voorzitten.  

 De indeling voor de stand bemensing op 20 en 21 november op Future Lighting is rond. 
Arnold van Beers (CIBV) geeft op 20 november namens de NVFN een presentatie over RION. 
Patrick M. en Marc zullen deze presentatie bijwonen.  

4. Financiën  
Begroting 2025         
Voorgesteld wordt om de contributie voor 2025 niet te verhogen ten opzichte van 2024. 
Iedereen gaat hiermee akkoord en de begroting 2025 wordt goedgekeurd. 

5. NVFN          
5.1 Sectie Inspectie & Onderhoud  

Patrick L. licht e.e.a. toe 
Certoplan heeft op initiatief van de NVFN, het theorie-examen naar een hoger niveau gebracht. 
Dit kwam onder andere n.a.v. de audits van Kiwa en CIBV. Het cursusboek van de NVFN is 
aangepast en het Certoplan examen en NVFN cursusboek sluiten naadloos op elkaar aan.  
Jack en Marc gaan kijken of de theorie zoals is omschreven in het boek voor de opleiding 
onderhoudsmonteur (Certoplan) matcht met/gelijkwaardig is aan de vragen/antwoorden van 
het examen Noodverlichtingsdeskundige van Wij Techniek 

 
In de vergadering van september jl. zijn de speerpunten voor 2025 besproken. Een daarvan was 
de “Toekomst werkwijze onderhoudsbedrijven”. Bij het herschrijven van de ISSO-publicatie 79 
en 79.1 is dit de kans om een nieuwe werkwijze in mee te nemen. Bekeken gaat worden of door 
toepassing van nieuwe technieken, het takenpakket van de onderhoudsmonteur gaat wijzigen 
en zo ja hoe.  

 
5.2 Sectie Toepassen & Projecteren 

Marc licht e.e.a. toe 
De NEN-EN 1838 en NEN-EN 50172 zijn aangepast. De eerste is nog niet gepubliceerd (zie pagina 
2 van dit verslag). 

  



Met het oog op de nieuwe NEN-EN 1838 moeten de Kennisbladen TP-001, 002, 004 en de 
checklist Pragmatisch Projecteren worden aangepast. Diverse bedrijven hadden zelf al een 
vergelijking van de oude en nieuwe versie gemaakt en deze worden via Sharepoint 
getotaliseerd. De werkgroep heeft op 14 november een eerste bespreking.  
 
Uitgangpunt is dat NVFN de norm aanhoudt en mochten er zaken voor vrije interpretatie zijn 
zoals hoe verplichte lichtmeting eens in de 5 jaar uitvoeren, wat wordt verstaan onder 
bijvoorbeeld toilet facility of changing facilities, etc. dat daar dan een Praktijkblad voor 
geschreven wordt.  
 
Streven is om op 2 april 2025 de hierboven genoemde documenten gereed te hebben. 

 
5.3 Terugkoppeling deelname normcommissie  
5.4 Sectie Producten & Techniek  

Edwin licht e.e.a. toe 
De NEN-EN 50172 en TS 17951 zijn gepubliceerd en verkrijgbaar via het NEN. 
 
De NEN-EN 1838 is gereed maar in nog geen enkel Europees land gepubliceerd. Er is enige 
onduidelijkheid over de (officiële) overgangstermijn van de vorige naar de nieuwe standaard. 
Streven is dat de nieuwe NEN EN 1838 in januari/februari 2025 wordt gepubliceerd. 

 
 Batteries regulation 

Er is nog steeds geen duidelijkheid of NiCd batterijen onder portable of industrial vallen. In 
portable mogen geen NiCd batterijen meer en in industrial nog wel. De daaropvolgende 
discussie samengevat: 

➢ Diverse partijen die hierover hun mening hebben gegeven 
Lighting Europe heeft een position paper gepubliceerd met de stelling dat batterijen die 
gebruikt worden voor energy back-ups, onder industrial vallen.  
Eurobat - association for batteries, Euralarm - fire and security industry, ASSIL  - Italiaanse 
branchevereniging voor licht, Anfalum - Spaanse branchevereniging voor licht en Ignes - 
Franse branchevereninging onderschrijven deze stelling. De Spaanse overheid is overtuigd, 
de Franse (nog?) niet. 

➢ In Nederland focust de Inspectie Leefomgeving en Transport (ILT) zich vooral op de ROHS 
(Restriction of Hazardous Substances - beperking van gevaarlijke stoffen) en in de ROHS 
wordt voor batterijen verwezen naar de batteries directive.  

➢ Zolang de Regulation en de Directive naast elkaar bestaan in een overgangssituatie, is het 
ILT voornemens te handhaven op basis van de nieuwe Regulation, voor zover het Portable 
batteries betreft. Indien de batterijen worden beschouwd als Industrial zal ILT dat 
accepteren, indien dat voldoende is onderbouwd. 

➢ Vanuit milieuoverwegingen zullen NiCd batterijen hoogstwaarschijnlijk op termijn verboden 
worden en/of dat ze niet meer geproduceerd gaan worden vanwege de afnemende vraag 
ernaar.  

➢ Als bedrijven een nieuw project opleveren met NiCd batterijen, dan is er over 4 jaar een 
probleem want dan zouden er allemaal nieuwe armaturen geplaatst moeten worden als de 
batterijen niet onder industrial vallen. 

➢ Edwin zal bij Patrick L. een bericht van de ILT opvragen en dat met de leden delen.  
➢ Het NVFN bestuur zal de NiCd discussie in de bestuursvergadering bespreken en mogelijk 

een case bekijken. Daarin ook meenemen hoe de situatie er over 5 of 8 jaar kan uitzien.  

In de NEN 1010 staat dat bij noodverlichtingssystemen de noodverlichtingsfunctie niet negatief 
beïnvloed mag worden door een fout in het lichtregelsysteem.  



Er ligt nu een voorstel om een soortgelijke eis in de 60598-2-22 op te nemen. Andere mogelijke 
aanpassingen van deze norm betreffen de annex B codering (het blokje met onbegrijpelijke 
letters en cijfers) wordt omgevormd naar een beter te begrijpen variant, en de thermische 
beveiliging van lithiumbatterijen staat ter discussie. 

 
5.5 Werkgroep Duurzaamheid & Circulariteit  

Gerrit licht e.e.a. toe 
In de voorjaarsvergadering is de Environmental Product Regulations besproken. Leden krijgen 
vaker vragen over een milieucertificaat van het product waarin de milieu- en prestatie-eisen 
staan vermeld. De werkgroep gaat bekijken of er een format vanuit de NVFN komt dat je 
hiervoor kunt gebruiken. 
 
Het is de vraag of het project Circolektra van Circospin de nieuwe standaard wordt omdat er 
vanuit de Stichting Open ook al e.e.a. loopt. Circolektra is een mogelijkheid om meer circulair 
bezig te zijn en Circospin borgt dat alles uit elkaar wordt gehaald en hetgeen hergebruikt kan 
worden, teruggaat naar de fabrikant. 
Er is besproken hoe groothandels tegen de inzameling van noodverlichtingsarmaturen 
aankijken. Een aantal bedrijven werken via het brancheplan verpakkingen met groothandels 
samen. Zij proberen retourstromen op te zetten, maar met groothandels is dat een grote 
uitdaging.  
 
Een andere beweging die meer in opkomst is, heet Right to repair. Gerrit hoort graag of er onder 
de leden onderwerpen/voorbeelden spelen die bij Duurzaamheid & Circulariteit besproken 
kunnen worden.  
 
De werkgroep kan zich buigen over de vraag hoe je EPD naar de groothandels communiceert. Er 
is nog geen tool beschikbaar bij bijvoorbeeld 2BA. 
 

6. Lighting Europe (LE) 

• De LE group Emergency Lighting heeft een nieuwe voorzitter en dat is Gianni Borelli van 
ASSIL uit Italië. Onderwerpen op de agenda zijn de Product Specific Rules als onderdeel van 
het PEP Eco progamma en de PSR 0014 (algemene verlichting) wordt onder de loep 
genomen. Binnen IEC verband (normeringskant) wordt dit ook bekeken.  

• De PSR 0007 (noodverlichting) heeft binnen de werkgroep sustainability weinig prioriteit van 
LE. Mocht NVFN in de standaardisatie van de PRS007 gaan meedraaien, dan heeft dit alleen 
zin als ook andere partijen daarmee gaan werken. Binnen ABB gebeurt dit al omdat voor een 
deel het in Frankrijk via het officiële Franse ecolabel verplicht is. Zij stellen bepaalde 
specificaties voor een aantal producten waaraan je moet voldoen om dat label te krijgen. Dit 
is een afspraak binnen de Franse brancheorganisatie en wellicht ook voor de NVFN 
interessant. Hier moet je ook een EPD (Environmental Product Declaration) bij hebben om te 
kunnen aantonen wat het verbruik van je product is. Vervolgens wordt dit door een 
gevalideerde partij geverifieerd. ABB is dit voor aantal product ranges aan het opzetten; het 
is een arbeidsintensief traject. EPD via ETIM koppelen aan 2BA zou een optie zijn. 

• Agoria heeft gevraagd of er voor de EPD een soort van “family declaration” kan komen. Voor 
producten die onder een bepaalde categorie vallen van verschillende fabrikanten, wordt dan 
een EPD vooropgesteld. 

• Er is door LE een Green Deal compendium geschreven en de NVFN leden hebben hierover 
een mail ontvangen. 

• Een werkgroep Better Enforcement strijdt tegen het op de markt brengen van producten die 
niet aan de milieu- of veiligheidsregels voldoen.  

• Er staat een herziening in de planning van de SLR en ELR.  



• ETICS is een organisatie van keuringsbureaus in Europa en zij hebben een procedure 
opgesteld om batterijen voor noodverlichting buiten de toepassing te kunnen testen.  

7. Verslag vorige vergadering en datum volgende vergadering   
Het verslag wordt ongewijzigd goedgekeurd en vastgesteld. De volgende vergadering is op 
woensdag 7 mei 2025. 

 
8. Rondvraag 
 
9. Presentatie Wij Techniek   
 De powerpoint van deze presentatie is als bijlage aan het verslag toegevoegd.  
   
10.  Sluiting  
 Jack dankt de aanwezigen voor hun input en sluit de vergadering. 
 

 
 
 
 
 
 
  
 
 
 

 
ACTIELIJST 
 

Nr. Actie Wie 

1 Theorie vragen Certoplan in lijn zijn met examen 
Noodverlichtingsdeskundige 

Jack/Marc 

2 NiCd discussie/case beschrijven Bestuur 

3 Communicatie over EPD richting groothandel Wg D&C 

4 Bericht van ILT aan Patrick L. opvragen Edwin 

 


